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Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg
Christiansborg
1240 København K

J.nr. NST-4601-00067

Den 18. maj 2011

Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg har i brev af 6. maj 2011 stillet 
følgende spørgsmål nr. 685. (alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet 
er stillet efter ønske fra Thomas Jensen (S).

Spørgsmål nr. 685. (alm. del)
Ministeren bedes oplyse, hvorfor det er vigtigt at der kun er 0,01 procent bly 
i smykker?

Svar
Det er vigtigt at begrænse indholdet af bly i smykker, fordi mindre børn kan 
tage smykkerne i munden med risiko for at optage bly.

Grænseværdien på 0,01 procent er en pragmatisk løsning, der gælder for alle 
produkter og artikler, og er ikke fastsat ud fra en konkret risikovurdering. 

I EU-sammenhæng arbejdes der i øjeblikket på at fastsætte en 
sundhedsbaseret grænseværdi for smykker. Ud fra en konkret 
risikovurdering der tager hensyn til, at små børn lejlighedsvis sutter på 
smykker foreslås en indholdsbaseret grænseværdi på 0,05 % for at beskytte 
børn mod blys skadelige effekter. 
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